
 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH 

BUDĚJOVICÍCH KONANÉHO DNE 6.6.2017 

 

 

Přítomni (bez titulů): Iva Žlábková, Rudolf Hrubý, Eliška Havlová, Kamil Pícha, Tomáš Volek, Tomáš 

Buřič, Matyáš Hric, David Skalický, Josef Hrdlička, Ondřej Chvojka, Jan Vaclík, Martin Dvořák, 

Miluše Vítečková, Petr Dvořák, Tomáš Hauer, Petr Šmilauer, Pavel Soukup, Tomáš Minařík,  Tomáš 

Randák, David Gela, Eliška Zusková, Vít Profant, Martin Klapetek, Tomáš Veber, Roman 

Míčka,  Pavel Votava, Pavel Kilbergr, František Dolák, Andrea Hudáčková, Alena Polanová, Simona 

Berková,  Jan Neugebauer,  Luboš Zábranský, Veronika Hadačová, Radim Kuneš. 

 

Omluveni (bez titulů): Anna Burianová, Pavel Ondr, Radek Gebauer, Monika Březinová, Marie 

Hronková. 

 

Nepřítomni (bez titulů):  

 

Hosté (bez titulů): Tomáš Machula, Tomáš Polívka, Bohumil Jiroušek, Hana Kropáčková, Ivan Hájek. 

 

 

Senát byl po celou dobu jednání usnášeníschopný.  

 

Hlasování o skrutátorech, zapisovateli a ověřovatelích zápisu: 

 

Skrutátoři: Eliška Havlová, Pavel Votava  

 

Výsledek hlasování: pro – 32 proti – 0 

 

Zapisovatel: Tomáš Volek  

 

Výsledek hlasování: pro – 32 zdržel – 1  

 

Ověřovatelé zápisu:  Andrea Hudáčková, Luboš Zábranský 

 

Výsledek hlasování: pro – 35 proti – 0  

 

Program:  
1. Informace o průběhu a výsledcích voleb do AS JU.  

2. Předání osvědčení o zvolení členem/členkou AS JU.  

3. Volba předsedy AS JU.  

4. Volba místopředsedů AS JU.  

5. Návrh rektora na složení Rady pro vnitřní hodnocení JU.  

6. Výroční zpráva o činnosti JU za rok 2016.  

7. Výroční zpráva o hospodaření JU za rok 2016.  

8. Různé. 

 

Ad 1) Informace o průběhu a výsledcích voleb do AS JU 

Předsedkyně hlavní volební komise Mgr. Dita Nováková, Ph.D. informovala členy senátu o výsledcích 

voleb do AS JU v Českých Budějovicích.  Celková volební účast byla 9,8 %.  

 

Ad 2) Předání osvědčení o zvolení členem/členkou AS JU 
Předsedkyně hlavní volební komise  předala přítomným senátorům osvědčení o zvolení členem/členkou 

AS JU. 

 

 



Ad 3) Volba předsedy AS JU 

Celkem bylo navrženo 12 kandidátů na předsedu AS JU. Navrženi (bez titulů): Hrubý  (počet  návrhů 

7), Žlábková  (počet návrhů 3), Chvojka, Zábranský, Vítečka, Klapetek, Skalický, Hudáčková, Volek, 

Dolák,  Hauer, Míčka.   

 

S návrhem na předsedu AS JU souhlasila senátorka Iva Žlábková. 

 

Ostatní navržení kandidáti s návrhem nesouhlasili. 

 

Hlasování o navržené kandidátce na předsedu AS JU  

 

První kolo:  
Výsledek hlasování:  

pro – 30 proti – 1 zdržel se – 4  

 

Za novou předsedkyni AS JU v Českých Budějovicích byla zvolena PhDr. Iva Žlábková, Ph.D. 

 

Doktorka Nováková předala  vedení zasedání AS  nově zvolené předsedkyni AS JU 

 

 

Ad 4) Volba místopředsedů AS JU.  

 

Volba místopředsedy z řad akademických pracovníků:  
Navrženi: Hrubý, Hauer  

Oba kandidáti vyslovili souhlas s kandidaturou  

 

První kolo:  
Výsledek hlasování: : Hrubý – 18, Hauer – 15 

Před druhým kolem se senátor Hauer vzdal kandidatury.   

 

Druhé kolo:  

Navržen: Hrubý  

Výsledek hlasování: pro – 23  proti – 5   zdržel se – 6  

 

Volba místopředsedy z řad studentů:  

 

Navrženi: Soukup, Berková, Hric, Dvořák M, Havlová 

 

Všichni kandidáti vyslovili souhlas s kandidaturou  

 

Novým skrutátorem pro tuto volbu byl místo senátorky Havlové navržen senátor Kilbergr. 

Výsledek hlasování o novém skrutátorovi: pro – 34  zdržel se – 1  

  

První kolo:  
Výsledek hlasování: : Soukup - 6, Berková - 6, Hric – 8, Dvořák M - 7, Havlová - 8 

 

Druhé kolo:  

Postupující z prvního kola: Hric, Havlová  

Výsledek hlasování: Hric – 10, Havlová – 24     neplatný 1 hlas 

 

Hlasování o navrženém programu AS JU schůze: 

Výsledek hlasování: pro – 34 zdržel se – 1  

 

 

 



Ad 5) Návrh rektora na složení Rady pro vnitřní hodnocení JU 

 

Rektor představil postup při sestavování překládané rady a rozdělení členů na funkční období.  Vědecká 

rada JU neměla ke složení rady připomínky.   

 

Ze strany senátorů za EF (Volek) a PF (Dvořák) zazněly dotazy ohledně proporcionality zastoupení 

zástupců těchto dvou fakult v radě, kdy dle jejich názoru výrazně menší fakulty než  EF a PF (dle počtu 

studentů) mají  výrazně větší zastoupení v radě.  

 

Rektor uvedl, že cílem bylo, aby každá fakulta měla v radě zastoupení alespoň 1 člena, zohledňovány 

byly vzdělávací oblasti a nebyla řešena proporcionalita mezi fakultami.  Dle vyjádření rektora děkani 

dvou fakult JU vyjádřili nespokojenost se složením rady. 

 

Proč není zástupce v oblasti vzdělání informaticky či matematiky?  Rektor uvedl, že nebyl navržen 

vhodný kandidát.  

 

Poslední dotaz se týkal zastupování rektora v Radě pro vnitřní hodnocení.  

 

Návrh usnesení: Akademický senát JU schvaluje předložený návrh na složení Rady pro vnitřní 

hodnocení JU. 

  

Výsledek hlasování: pro – 29 proti – 0 zdržel se – 4  

 

Losování o počtu let v radě 

 

Způsob rozdělení bude losem na zasedání AS JU, který provede místopředsedkyně senátu za studenty 

senátorka Havlová, zapisovatelem bude prorektor Jiroušek. 

 

Výsledek losování: 

Jméno  Počet let  v radě 

doc. Ing. Ivana Faltová Leitmanová, CSc 2 

prof. PhDr. Václav Bůžek, CSc 4 

prof. PaedDr. Vladimír Papoušek, CSc. 4 

prof. Ing. Martin Flajšhans, Dr. rer. agr. 4 

doc. Ing. Martin Kocour, Ph.D. 6 

prof. PaedDr. Iva Stuchlíková, CSc 2 

doc. RNDr. Šárka Klementová, CSc. 4 

doc. RNDr. Vítězslav Straňák, Ph.D. 6 

doc. RNDr. Jan Kaštovský, Ph.D. 6 

prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. 2 

doc. Daniel Heider, Ph.D. 6 

doc. RNDr. Ing. Josef Rajchard, Ph.D 4 

doc. RNDr. Petr Bartoš, Ph.D. 6 

prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D. 4 

doc. Mgr. et Mgr. Jitka Vacková, Ph.D 2 

Mgr. Ondřej Selner 6 

ing. Miloslav Kamiš 2 

prof. RNDr. Ivo Šauman, CSc. 2 

 

 

 



Ad 6) Výroční zpráva o činnosti JU za rok 2016 
Prorektor Jiroušek představil výroční zprávu o činnosti JU za rok 2016.  

Žádný dotaz k tomuto bodu nebyl vznesen.  

 

Návrh usnesení: Senát schvaluje výroční zprávu o činnosti JU za rok 2016 

Výsledek hlasování: pro – 31 proti – 0 zdržel se – 0 

 

Ad 7) Výroční zpráva o hospodaření JU za rok 2016  

 

Kvestorka paní Ing. Kropáčková představila senátorům výroční zprávu o hospodaření JU za rok 2016.  

 

V diskusi zazněly tři dotazy. První se týkal oblasti hospodářského výsledku fakult JU a to kolik fakult 

využívá k zajištění vyrovnaného hospodaření čerpání z fondu provozních prostředků. Paní kvestorka 

odpověděla, že 3 – 4 fakulty čerpaly z fondu provozních prostředků, ale pro přesný počet kolik z nich si 

tím zajišťuje vyrovnané hospodaření je nutná podrobnější analýza.  

Jak jsou zhodnocovány volné finanční prostředky univerzity? Paní kvestorka odpověděla, že  jsou 

využívány především spořicí účty  a to u více bank.   

Poslední dotaz se týkal velikosti prostředků od sponzorů JU.  Kancléř Ing. Hájek uvedl, že hlavní 

sponzoři JU jsou  Budvar 650 tis., Česká pojišťovna 250 tis., ČSOB  200 tis., Eon  200  tis., vyjma 

Budvaru jde o peněžní prostředky, u Budvaru část prostředků poskytována v penězích 300 tis. a část v 

materiálu 350 tis. Kč.  

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje VZ o hospodaření JU za rok 2016  

Výsledek hlasování: pro – 31 proti – 0  

 

 

Ad 8) Různé  

 

Rektor informoval senát, že Ministerstvo školství (MŠMT) vrátilo k dopracování JU volební a jednací 

řád AS JU a požádal senát o schválení těchto dokumentů na konci června. 

 

Senátor Pícha uvedl, že samo vedení JU si zkomplikovalo situaci při lpění na časech, přičemž upozornil, 

že ani na tomto senátu nebyly některé materiály předloženy včas.  

 

Následně proběhla diskuse ohledně návrhu komisí senátu.  Komise nebyly na tomto jednání ustaveny.  

 

Předsedkyně senátu požádala, aby zástupci jednotlivých fakult zaslaly do příštího senátu zástupce fakult 

do jednotlivých komisí AS.  

 

Senátor Šmilauer se dotázal ohledně času jednání AS JU.  Následně bylo navrženo usnesení. 

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje, že se bude scházet v letech 2017 až 2020 v úterý od 14:00 hodin.  

Výsledek hlasování: pro – 31 proti – 0  

 

Zápis vyhotovil: Tomáš Volek 

Zápis ověřili: Andrea Hudáčková, Luboš Zábranský 


